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Fees & Charges

Expiry Date of the Cards

Card Limits

Types of services/requests Fees

Issuance Fees QAR 50

Renewal Fees QAR 50

Replacement Fees QAR 50

PIN Re-issue QAR 10

Card not collected for more than one month N.A.

Cash and Cheque Deposit in Ahli Bank CDM Free

SMS Alerts Free

Statement of account through ATM N.A.

Balance Inquiry though ATM N.A.

Description Large 
Companies

Medium 
and Small 

Companies

Very small 
Companies

Maximum Number of 
Cards Per Company

5 cards 3 cards 2 cards

Daily cash deposit 
limit (Per card)

10 times 5 times 2 times

Monthly cash deposit 
limit (Per card)

100 times 50 times 20 times

Maximum deposit 
limit per each trns (Per 
card)

QR 50,000 QR 30,000 QR 20,000

Maximum deposit 
Limit per day (Per 
card)

QR 100,000 QR 50,000 QR 20,000

Maximum deposit 
Limit per month (Per 
card)

QR 
1,000,000

QR 250,000 QR 50,000

Maximum withdraw 
Limit per day (Per 
card)

N.A. N.A. N.A.

Maximum withdraw 
Limit per month (Per 
card)

N.A. N.A. N.A.

Characteristics of Card  Figures 

Card Expiry 5 years

Note: Card stops in case KYC information and documents of 
Company or card holder expires.



 Terms and
Conditions

1.	 Definitions
 ‘Bank’ means Ahli Bank (Q.P.S.C)
 ‘Card’ means the Deposit Card(s) – issued by the Bank to the 

Cardholder.
 ‘PIN’ means the related Personal Identification Number issued to 

the Cardholder.
 ‘Account’ a Customer’s account in which all entries (amount of 

transactions executed by way of transactions executed by way of 
the card, due fees, expenses or any other charges) are recorded as 
herein detailed.

 ‘Card Transaction’ means the Cash and Cheque deposits 
transactions made by use of the Card.

 ‘Card Account’ means corporate or company account(s) 
maintained by the Bank in relation to the card transactions.

 ‘Customer’ means an Authorised Signatory of the account.
 ‘Cardholder’ means a person to whom a Card is issued for cash 

and cheque deposits on the customer account. 
 ‘CDMs’ All Ahlibank Cash and Cheque deposit machines.
2. Use of the Card
 The Cardholder must:
 a) Not use the Card after the period for which it is stated to be 

valid or after its cancellation.
 b) Ensure the safety of the Card and prevent the Card Number 

and the PIN becoming known to any person.
 c) Corporate deposit cards are not allowed to be used for any 

type transaction other than Cash and Cheque Deposit.
3. The Card Account – Linked to Corporate Deposit Card
 a) The Deposit Direct Card has been specifically issued to the 

customer to facilitate deposit of cash collected at its retail 
outlets at any convenient time through a Ahli Bank CDMs 
machine to its Accounts linked to the card.

 b) All cash deposits to the Account shall be subject to:
  – The internal rules / by-laws of the Bank, existing and future;
  – Any existing or future relevant laws or regulations of the 

State of Qatar including those relating to deposits; and
  – The terms and conditions of the present application
 c) Any Cash or Cheque deposited by the use of the Card shall 

only be credited to the Customer’s Account after verification 
by the Bank that shall be conclusive and binding for all 
purposes.

 d) The card will not provide access to cash withdrawals and 
purchase transactions.

 e) Any Cash deposit shall only regarded as having been received 
by the Bank upon its being credited to the Customer’s 
Account.

4. Conditions for using the card to deposit checks
 a) Only cheques drawn on local banks operating in the State 

of Qatar may be deposited, and no cheque drawn on banks 
operating outside the State of Qatar may be deposited; And

 b) In the event that the cardholder deposits any cheque drawn 
on banks operating outside the State of Qatar in violation 
of the above-mentioned clause, both the customer and the 
cardholder acknowledge exempting the bank from any liability 
related to the loss or destruction or the inability of the bank 
to return any of those cheque , Neither the customer nor the 
cardholder has the right to claim any claims or compensation 
from the bank in this regard;

 c) Cheques deposited for collection through the card shall not be 
credited to the account until the is collected from the banks on 
which those cheque are drawn;



 d) The Bank reserves the right to correct the value of the cheque 
deposited by the Cardholder whenever there is an error 
between the amount shown in the deposited cheques and the 
data entered by the Cardholder on the CDMs;

 e) the Bank is acting as a collection agent on behalf of the 
Customer and the Bank will not be liable for any delay in 
collection of cheques deposited for collection or loss or loss 
of such cheque;

 f) Both the Customer and the Cardholder bear all responsibilities 
relating to the validity of signatures and endorsements on 
cheque deposited for collection;

 g) The bank has the right to deduct all commissions and collection 
expenses of cheques deposited for collection from any of the 
customer’s accounts with it, at the value decided by the bank 
and which may be amended from time to time according to 
the bank’s absolute discretion in this regard without the need 
to notify the customer;

 h) The cheques deposited for collection are subject to careful 
and regular review by the bank to ensure that they comply 
with the instructions of the Qatar Central Bank and the internal 
regulations of the bank;

 i) Both the Cardholder and the Customer release the Bank from 
any responsibilities, claims or damages in connection with the 
loss, destruction or damage of any of the cheques deposited 
for collection; and

 j) Both the customer and the cardholder shall be bound by any 
terms and conditions issued by the bank regarding the deposit 
of cheques for collection.

5. Loss of the Card and PIN
 a) The Cardholder shall exercise all possible care and ensure the 

safety of the card and shall prevent the Card Number and the 
PIN becoming known to any person.

 b) If the Card is lost or stolen or the PIN has become known to 
any unauthorised person, the Cardholder shall immediately 
notify the Contact Centre on (+974) 4420 5222.

 c) The Bank may issue a replacement for any lost or stolen Cards 
subject to these or such other Terms and Conditions as we 
may consider appropriate and at a fee determined by us from 
time to time.

 d) If you recover the lost or stolen Card, you must immediately 
cut it in half and return it to us without using it.

 e) As the Cardholder and cardholder must exercise all possible 
care to ensure the safety of the Card and will prevent the PIN 
becoming known to any other person. The confirmation of the 
PIN must therefore be destroyed immediately after receipt. 
Any record of the PIN must be unidentifiable as such and kept 
entirely separate from the Card.

 f) The Cardholder will not disclose the Card number (embossed 
on the Card) to any third party. The Bank will not be liable for 
CDMs failure or malfunction and whether or not it affects the 
ability of the Customer to use the Card.

 g) The Cardholder shall be fully liable for all card transactions and 
losses, which result from unauthorised use of the Card before 
the notification stated in (b) above. In all cases, the Cardholder 
shall be liable if the loss of the Card or misuse of the Card 
arises as a result of the Cardholder’s negligence or consent.

6. Termination
 Customer undertakes the responsibility to inform the bank and 

cancel any/all cards upon termination of Cardholder relationship or 
otherwise. Bank will not be liable for misuse of the card. The bank 
also has the right to suspend the service and cards in case the bank 
suspected misuse of the cards to deposit suspicious amounts or 
suspected involvement of money laundering, otherwise, the 
customer will remain responsible for the legal effects resulting from 
the use of the cards by his subordinates in the event that the bank 
is not notified of the termination of the employee’s relationship.

7. General Terms
 a) The Card transaction shall not exceed the daily Maximum limit 

determined from time to time.
 b) If the Card is lost or stolen or the Cardholder has reason to 

suspect that his/her PIN may have been compromised, the 
Cardholder must immediately notify directly to the bank or 
to notify Contact Centre of such theft, loss or suspicion by 
telephone on 44205222.

 c) The Bank shall levy a charge in respect of services provided 
under this application including the transaction fee and such 
charge(s) may vary from time to time.

 d) The Bank shall levy an administration and/or replacement 
charge for any lost, stolen or misplaced Card.

 e) The Bank shall not be liable to the cardholder if he/she is 
prevented from or unable to make use of the Card at any of the 
CDMs machines owing to individual action, the failure of any 
computer or telecommunications system, power blackouts or 
other circumstances beyond the Bank’s control.

 f) The Cardholder hereby permits and authorizes the bank to 
share and use within the bank’s information system all customer 
data pertaining to the Cardholder during use of the Card for 
the Bank’s internal purposes. The Cardholder is not entitled to 
reject such amendments now or in the future.

 g) The Bank reserves the right at any time to vary these conditions, 
modify, suspend or withdraw the Card or any of the services 
available in respect of the Card.

 h) The Cardholder hereby acknowledges that the bank’s records, 
shall be binding and conclusive evidence of all transactions.

 i) The Bank shall not bear any responsibility to the Cardholder 
for any loss, injury or damage arising from the use of the 
CDMs. The Cardholder and the Client, jointly, shall be liable 
for payment of all expenses incurred by the Bank in exercising 
any right against the Cardholder in respect of any breach of 
his obligations hereunder,  including all legal charges on the 
attorney’s collection charges and tracing charges and value 
added tax on all such charges (if applicable).

 j) The agreement for the issue and use of the card may be 
terminated by the surrender of the card or by refusal of The 
Bank to continue the facility.

 k) The Card is not transferable under any circumstance and shall 
be used only by the cardholder.

 l) Customer shall be fully responsible/liable for expenses & fees 
incurred on cards.

8. Card validity
 The card issued pursuant to this request shall remain valid for use 

for a period of (5) from the date of its issuance, and the card shall 
be considered canceled upon its expiration, and any use of the 
card after that shall be refused.

9. Bank responsibility
 Both the Customer and the Cardholder hereby release the Bank 

from any responsibilities, claims, compensation, direct or indirect 
losses, expected profits or damages arising out of or related to the 
following:

 a) Any transactions carried out on the Card prior to the reporting 
of its loss, theft or damage or the termination/termination of the 
Cardholder’s services;

 b) Any Transactions that the Bank declines because it suspects 
that such Transactions are not permitted or in violation of these 
Terms and Conditions;

 c) Damage or loss of any cheques or notes during or after the 
deposit process; or

 d) Non-acceptance of any cash or cheque deposit(s) by the 
CDMs;



 e) If the Automated Deposit Machine fails in whole or in part for 
any reason whatsoever, making it impossible to perform any 
transactions on the machine;

 f) Non-acceptance of any transactions on the card due to the 
card reaching the maximum usage limits;

 g) Any errors that occur during the deposit process, whatever their 
cause or source; or

 h) The Bank, for any reason whatsoever, at its absolute discretion, 
suspends the card, whether permanently or temporarily, or 
refuses to conduct or record any card transaction.

10. The responsibility of both the customer and the cardholder
 a) Both the customer and the cardholder undertake to comply with 

all applicable laws, decisions and instructions issued in relation 
to combating money laundering and “know your customer” 
controls in the State of Qatar and any amendments thereto. Both 
the customer and the cardholder bear responsibility for violating 
any of these laws, decisions and instructions;

 b) The customer undertakes to provide the bank upon request 
with any documents or evidence whatsoever the bank may 
require from time to time, and in the event that the customer 
refuses this procedure, the bank has the right to suspend the 
card;

 c) In the event of loss or theft of the card or termination/
termination of the cardholder’s services, both the customer 
and the cardholder shall be liable for any transactions carried 
out with the card prior to notifying the Bank of such cases in 
accordance with the procedures stipulated in these terms and 
conditions and all transactions that take place prior to such 
notification shall be considered valid and enforceable against 
the customer and the cardholder as if it was issued by them;

 d) Both the customer and the cardholder must abide by the 
maximum limits for using the cards mentioned below in the 
table (Card Limits and Maximum Limits for Use); and

 e) Both the Customer and the Cardholder shall exercise due 
diligence to preserve both the Card and the PIN, and any 
transactions carried out using the Card and the PIN will be 
deemed to have been carried out by the Customer and the 
Cardholder, and both the Customer and the Cardholder shall 
bear all responsibilities arising from those transactions.

11. The language
 These Terms and Conditions are written in Arabic and English, and 

in case of dispute, the text in Arabic shall prevail.
12. Variation
 The Bank may from time to time amend these terms and conditions 

and notify the Cardholder by such means as deemed fair provided 
that such amendment will be considered to be ratified if no 
objections are received within 30 days from the date of notification.

13. Law and Jurisdiction
 These terms and conditions shall be governed by and construed in 

accordance with the laws of the State of Qatar and the Cardholder 
hereby submits to the exclusive jurisdiction of the Qatari Courts.

14. Fees and Charges
 The Bank reserves the right to vary or introduce any other charges 

from time to time at its sole discretion and notify the cardholder 
from time to time. Please refer to the below Fees & Charges table 
for further info.

Terms and Conditions apply

Please also refer to our: 
•	 ‘Prepaid	Cards’	brochure	

For	further	information	please	also	visit 
ahlibank.com.qa	or	call	us	on	+974	4420	5222

تُطبق الشروط والأحكام. 

يرجى كذلك الإطلاع على: 
الكتيب الخاص ببطاقات مسبقة الدفع  •

ولمزيد من المعلومات يرجى زيارة موقعنا الإلكتروني
 ahlibank.com.qa أو الإتصال بنا على 5222 4420 974+

عدم قبول جهاز الإيداع الآلي لأية إيداعات سواء كانت نقدية أو شيكات؛ أو  د) 

تعطل جهاز الإيداع الآلي كلياً أو جزئياً لأي سبب من الأسباب مما يتعذر معه  هـ) 
إجراء اية معاملات على الجهاز؛ أو

للحدود  البطاقة  وصول  بسبب  البطاقة  على  معاملات  أي  اجراء  قبول  عدم  و) 
القصوى للإستخدام؛ أو

أية أخطاء تحدث أثناء عملية الإيداع أياً كان سببها أو مصدرها؛ أو ز) 

قيام البنك لأي سبب من الأسباب بناءً على تقديره المطلق بإيقاف البطاقة  ح) 
سواء بشكل دائم أو مؤقت أو برفض إجراء أو قيد أية معاملة بالبطاقة. 

١٠.	مسؤولية	كل	من	العميل	وحامل	البطاقة
المطبقة  القوانين  بجميع  بالالتزام  البطاقة  وحامل  العميل  من  كل  يتعهد  أ) 
والقرارات والتعليمات الصادرة فيما يتعلق بمكافحة غسيل الاموال وضوابط 
من  كل  ويتحمل  عليها،  تطرأ  تعديلات  وأي  قطر  دولة  في  عميلك«  »اعرف 
والقرارات  القوانين  تلك  من  أي  مخالفة  مسؤولية  البطاقة  وحامل  العميل 

والتعليمات؛ و

يتعهد العميل بتزويد البنك عند الطلب بأية مستندات أو أدلة مهما كانت قد  ب) 
يطلبها البنك من وقت لآخر، وفي حالة رفض العميل هذا الإجراء، فإنه يحق 

للبنك إيقاف العمل بالبطاقة؛ و

في حالة فقدان أو سرقة البطاقة أو إنهاء/انتهاء خدمات حامل البطاقة، فإنه  ج) 
تنفيذها  يتم  أية معاملات  البطاقة مسؤولية  وحامل  العميل  كل من  يتحمل 
عليها  المنصوص  للإجراءات  وفقاً  الحالات  بتلك  البنك  إخطار  قبل  بالبطاقة 
الإخطار  هذا  قبل  تتم  التي  المعاملات  كافة  وتعتبر  والأحكام  الشروط  بهذه 
صحيحة ونافذة في حق العميل وحامل البطاقة كما لو كانت صدرت منهم؛ و

يجب على كل من العميل وحامل البطاقة الإلتزام بالحدود القصوى لإستخدام  د) 
القصوى  والحدود  البطاقة  (سقوف  بجدول  أدناه  المذكورة  البطاقات 

للإستخدام)؛ و

على  للحفاظ  الواجبة  العناية  بذل  البطاقة  وحامل  العميل  من  كل  على  يجب  ه) 
تنفيذها  يتم  معاملات  وأي   ،PIN الشخصي  التعريف  ورقم  البطاقة  كل من 
بإستخدام البطاقة ورقم التعريف الشخصي PIN سوف يتم إعتبارها قد نفذت 
كافة  البطاقة  وحامل  العميل  من  كل  ويتحمل  البطاقة  وحامل  العميل  من 

المسؤوليات الناشئة عن تلك المعاملات.

١١.	اللغة
حررت هذه الشروط والأحكام باللغتين العربية والإنجليزية، وفي حالة الخلاف يطبق 

النص باللغة العربية.

  ١٢.	التغيير
يجوز للبنك من وقت لآخر أن يعدل هذه الشروط والأحكام ويبلغ حامل البطاقة 
بالوسيلة التي يعتبرها عادلة بشرط أن يعتبر هذا التعديل معتمداً إذا لم يتم استلام 

أي اعتراضات في غضون 30 يوماً من تاريخ الإشعار.

١٣.	القانون	والاختصاص
حامل  ويخضع  قطر  دولة  لقوانين  وفقاً  وتُفسر  والأحكام  الشروط  هذه  تُحكم 

البطاقة بموجب هذه الشروط والأحكام للاختصاص الحصري للمحاكم القطرية. 

١٤.	الرسوم	والعمولات
وفق  لآخر  وقت  من  أخرى  رسوم  أي  إدخال  أو  تغيير  في  بالحق  البنك  يحتفظ 
تقديره وحده وإبلاغ حامل البطاقة من وقت لآخر. يرجى الرجوع إلى جدول الرسوم 

والمصاريف كما أدناه..



٧.	الشروط	العامة

القصوى  الحدود  البطاقة  بواسطة  النقدي  الايداع  عمليات  تتجاوز  ألا  يجب  أ) 
المحددة من قبل البنك والتي يتم تعديلها من وقت لآخر. 

حال فقدان أو سرقة البطاقة أو راود حامل البطاقة شك في أن رقم بطاقته  ب) 
السري قد انتهك، فإنه يتعين عليه بشكل سريع بإبلاغ البنك مباشرة أو إخطار 

مركز الاتصالات التابع للبنك بالواقعة هاتفيا على 44205222. 

يحصل البنك على عمولات ومصروفات نظير الخدمات المقدمة بموجب هذا  ج) 
الطلب. ويمكن أن تتغير قيمة تلك العمولات والمصروفات من حين لآخر.

يحصل البنك أتعابا إدارية و/أو رسوم استبدال للبطاقة حال فقدانها أو سرقتها  د) 
أو عدم الاستدلال على مكان حفظها

تعذر  أو  بالبطاقة  ايداع  عملية  أية  تنفيذ  رفض  مسؤولية  البنك  يتحمل  لا  ه) 
لتصرف  عائد  لسبب  الآلي  الايداع  أجهزة  من  أكثر  أو  واحد  في  استخدامها 
أو  آلي أو شبكة اتصالات  بأية نظم حاسب  أو نتيجة عطل  البطاقة  مستخدم 

انقطاع تيار كهربائي أو ما سوى ذلك من ظروف خارجة عن سيطرة البنك

يسمح حامل البطاقة بموجبه بإشراك البنك معه جميع المعلومات / المعطيات  و) 
الخاصة به واستخدام تلك المعلومات / المعطيات ضمن حدود نظم معلوماته 

أثناء فترة استخدام البطاقة لأغراض البنك الداخلية

استخدام  ايقاف  أو  وقت  أو  في  الشروط  تلك  تعديل  أو  تغيير  للبنك  يحق  ز) 
البطاقة أو سحبها أو إيقاف أي من الخدمات المقدمة بموجبها ولايجوز للعميل 

الاعتراض على ذلك حالا أو مستقبلا.

يقر حامل البطاقة بأن سجلات البنك ملزمة له وبكونها بينة قطعية على جميع  ح) 
ما نفذ من عمليات بوساطة البطاقة

لا يتحمل البنك أية مسؤولية حيال حامل البطاقة عن أية خسارة أو إصابة أو  ط) 
حامل  من  كل  يكون  وإنما  الآلي.  الايداع  أجهزة  استخدام  جراء  من  ينشأ  ضرر 
أية  تحمل  عن  بينهما،  فيما  والتضامن  بالتكافل  مسؤولين  والعميل  البطاقة 
نفقات يتكبدها البنك في معرض ممارسته أية حقوق له على حامل البطاقة 
الشروط  هذه  بمقتضى  لواجباته  الأخير  جانب  من  مخالفة  بأية  يتعلق  فيما 
والأحكام، بما في ذلك كافة الأتعاب القانونية الخاصة بأتعاب محامى التحصيل 

وأتعاب المتابعة وضريبة القيمة المضافة على جميع تلك الأعباء (إن وجد)

يجوز إنهاء اتفاقية إصدار واستخدام البطاقة من قبل الجهة الأصلية المصدرة  ك) 
للبطاقة أو بسبب رفض البنك استمرار تقديم هذه الخدمة

بطاقة الايداع الآلي للبنك غير قابلة للإحالة للغير بأي حال من الأحوال ، ويقتصر  ل) 
استخدامها على حاملها فقط

المترتبة على إصدار  المصاريف والرسوم  المسئولية عن  العميل كامل  يتحمل  م) 
واستخدام البطاقات.

٨.	صلاحية	البطاقة
تظل البطاقة الصادرة بموجب هذا الطلب صالحة للإستخدام لمدة (5) سنوات من 
تاريخ إصدارها، وتعتبر البطاقة ملغية عند انتهاء صلاحيتها وسوف يتم رفض أي 

استخدام للبطاقة بعد ذلك.

٩.	مسؤولية	البنك

يقر كل من العميل وحامل البطاقة بإعفاء البنك عن أية مسؤوليات أو مطالبات 
أو تعويضات أو خسائر مباشرة أو غير مباشرة أو أرباح متوقعة أو أضرار تنشأ عن 

أو تتعلق بالآتي: 

أو  أو سرقتها  الإبلاغ عن فقدها  البطاقة قبل  على  تنفيذها  تم  أية معاملات  أ) 
تلفها او إنهاء/انتهاء خدمات حامل البطاقة؛ أو

غير  المعاملات  تلك  بأن  للإشتباه  نظراً  برفضها  البنك  يقوم  معاملات  أية  ب) 
مسموح بها أو مخالفة لهذه الشروط والأحكام؛ أو

تلف أو هلاك أي شيكات أو أوراق نقدية أثناء عملية الإيداع أو بعدها؛ أو ج) 

ه. يعمل البنك كوكيل للتحصيل نيابة عن العميل ولن يكون البنك مسؤولًا عن أي 
تأخير في تحصيل الشيكات المودعة للتحصيل أو هلاك أو ضياع تلك الشيكات؛ 

و

بصحة  المتعلقة  المسؤولات  كافة  البطاقة  وحامل  العميل  من  كل  يتحمل  و. 
التوقيعات والتظهيرات الواردة على الشيكات المودعة للتحصيل؛ و

المودعة  الشيكات  تحصيل  ومصروفات  العمولات  كافة  خصم  للبنك  يحق  ز. 
للتحصيل من أي من حسابات العميل لديه، وذلك بالقيمة التي يقررها البنك 
هذا  في  المطلق  البنك  لتقدير  وفقاً  لآخر  وقت  من  تعديلها  يتم  قد  والتي 

الخصوص دون حاجة لإخطار العميل؛ و

قبل  من  والمنتظمة  الدقيقة  للمراجعة  للتحصيل  المودعة  الشيكات  تخضع  ح. 
البنك للتأكد من توافقها مع تعليمات مصرف قطر المركزي واللوائح الداخلية 
للبنك، وفي حال تبين للبنك عدم توافق أي من الشيكات المودعة للتحصيل 
وإخطار  الشيك  قيمة  تحصيل  يتم  لن  فإنه  المذكورة،  واللوائح  التعليمات  مع 

العميل بذلك؛ و

أية مسؤوليات أو مطالبات  البنك من  البطاقة والعميل  ط. يعفي كل من حامل 
المودعة  الشيكات  من  أي  تلف  أو  هلاك  أو  بفقدان  متعلقة  تعويضات  أو 

للتحصيل؛ و

ك. يلتزم كل من العميل وحامل البطاقة بأي شروط وأحكام يصدرها البنك فيما 
يخص إيداع الشيكات للتحصيل.

٥.	فقدان	البطاقة	ورقم	التعريف	الشخصي

البطاقة  من سلامة  والتأكد  الممكنة  العناية  كل  ممارسة  البطاقة  حامل  على  أ) 
وعدم الفصح عن رقم البطاقة ورقم التعريف الشخصي لأي شخص.

الشخصي معروفاً لأي شخص  التعريف  أو أصبح رقم  البطاقة  إذا تم فقدان  ب) 
غير مفوض، على حامل البطاقة أن يبلغ مركز الاتصالات على الفور على الرقم 

.(+974) 4420 5222

لهذه  وفقاً  مسروقة  أو  مفقودة  بطاقات  لأي  بديلًا  يصدر  أن  للبنك  يجوز  ج) 
الشروط والأحكام أو غيرها من هذا القبيل وفق ما يراه ملائماً وبرسوم يحددها 

من وقت لآخر.

إذا استرددت البطاقة المفقودة أو المسروقة، يجب أن تقطعها على الفور إلى  د) 
نصفين وتعيدها إلينا بدون استخدامها.

سلامة  لضمان  الممكنة  العناية  كل  بذل  البطاقة  وحامل  العميل  على  يجب  ه) 
البطاقة وأنه لن يقوم بالإفصاح عن رقم التعريف الشخصي لأي شخص آخر. 
لذلك يجب على الفور التخلص من تأكيد رقم التعريف الشخصي بعد الاستلام، 
ويجب أن يكون أي سجل لرقم التعريف الشخصي غير معروف على هذا النحو 

وأن يظل منفصلًا تماماً عن البطاقة.

البطاقة(  )المنقوش على  البطاقة  البطاقة بالإفصاح عن رقم  لن يقوم حامل  و) 
لأي طرف ثالث. لن يكون البنك مسؤولًا عن أي عطل أو خلل في أجهزة الايداع 

الآلي وما إذا كان يؤثر على قدرة العميل على استخدام البطاقة أو لا

التي  البطاقة،  تماماً عن كل معاملات وخسائر  البطاقة مسؤول  حامل  يكون  ز) 
تنتج عن الاستخدام غير المفوض للبطاقة قبل الإبلاغ المذكور في (ب) أعلاه. 
وفي كل الأحوال، يتحمل حامل البطاقة المسؤولية إذا نشأ فقدان البطاقة أو 

سوء استخدام البطاقة نتيجة إهمال أو موافقة حامل البطاقة.

٦.	الإنهاء
عند  البطاقات  وجميع  بطاقة  أي  وإلغاء  البنك  إخطار  مسؤولية  العميل  يتحمل 
حالة  يكون مسؤولًا في  لن  البنك  فإن  وإلا  بالعميل،  البطاقة  انتهاء علاقة حامل 
إساءة استخدام هذه البطاقات. كما يحق للبنك إيقاف الخدمة والبطاقات في حال 
بعمليات  الإشتباه  أو  مشبوهة  مبالغ  لإيداع  البطاقات  إستخدام  بإساءة  الإشتباه 
الناجمة عن   القانونية  الاثار  العميل مسؤولًا عن  غسل للأموال. وإلا فانه سيبقى 

استخدام تابعيه للبطاقات في حالة عدم اخطار البنك بانتهاء علاقة الموظف 



١.	التعريف
»البنك« تعني البنك الأهلي (ش.م.ع. ق)

»البطاقة« تعني بطاقة (بطاقات) الإيداع - الصادرة من البنك إلى حامل البطاقة.
»رقم	التعريف	الشخصي	PIN« تعني رقم التعريف الشخصي ذات الصلة الصادرة 

إلى حامل البطاقة.
»المعاملة	أو	المعاملات«	تعني العملية أو العمليات التي يمكن أن يجريها حامل 

البطاقة بإستخدام البطاقة.
»الحساب«: حساب العميل الذي تسجل فيه جميع القيود (قيمة المعاملات التي 

تمت بواسطة البطاقة، الرسوم المستحقة، المصروفات أو غيره من الأعباء)
فيما  البنك  به  يحتفظ  الذي  الشركة)  (حساب  الحساب  يعني  البطاقة«  »حساب	

يتعلق بمعاملات البطاقة.
»العميل« يعني الشركة صاحبة الحساب.

»حامل	البطاقة« يعني كل شخص تصدر بإسمه البطاقة لإجراء معاملات الإيداع 
النقدي والشيكات في حساب العميل.

أجهزة	الايداع	الآلي:	أجهزة الايداع النقدي والشيكات التابعة للبنك الأهلي

٢.	استخدام	البطاقة
يجب	على	حامل	البطاقة	أن:

لا يستخدم البطاقة بعد الفترة المحددة لصلاحيتها أو بعد إلغائها. أ) 
التعريف  ورقم  البطاقة  رقم  عن  الافصاح  وعدم  البطاقة  سلامة  يضمن  ب) 

الشخصي لأي شخص.
غير  المعاملات  نوع من  أي  للشركات في  النقدي  الإيداع  لا تستخدم بطاقات  ج) 

الإيداع النقدي والشيكات.

٣.	حساب	البطاقة-	المرتبط	ببطاقة	الإيداع	للشركات

لقد تم إصدار البطاقة المباشرة للإيداع خصيصاً إلى العميل لتسهيل الإيداعات  أ) 
النقدية المتحصلة في منافذ التجزئة الخاصة به في أي وقت مناسب من خلال 

إحدى أجهزة الإيداع الآلي التابعة للبنك الأهلي إلى حساب البطاقة.

كل الإيداعات النقدية إلى الحساب تخضع إلى ب) 

القواعد الداخلية/ اللوائح الخاصة بالبنك، الحالية والمستقبلية.  –

أي قوانين أو لوائح ذات صلة حالية أو مستقبلية في دولة قطر بما في ذلك   –
تلك المتعلقة بالودائع.

الشروط والأحكام المذكورة بهذا الطلب ,اية تعديلات تطرأ عليها مستقبلًا.  –

الشيكات والمبالغ النقدية المودعة بواسطة البطاقة لن تقيد بحساب العميل إلا  ج) 
بعد التأكد منها بواسطة البنك الذي يعتبر قراره نهائياً وملزماً من كافه الوجوه.

لن تمنح البطاقة العميل امكانية السحب النقدي أو دفع المشتريات. د) 

أي إيداع نقدي لن يعامل كما لو كان البنك قد تسلمه فعلياً إلا بعد إتمام قيده  ه) 
في حساب العميل.

٤.	شروط	استخدام	البطاقة	في	إيداع	الشيكات

أ. يسمح بإيداع الشيكات المسحوبة على البنوك المحلية العاملة بدولة قطر فقط، 
ولا يجوز إيداع أي شيكات مسحوبة على بنوك عاملة خارج دولة قطر؛ و

ب. في حالة قيام حامل البطاقة بإيداع أية شيكات مسحوبة على بنوك عاملة خارج 
البطاقة  دولة قطر بالمخالفة للبند المذكور أعلاه، فإن كل من العميل وحامل 
يقروا بإعفاء البنك من أية مسؤولية متعلقة بضياع أو هلاك أو عدم قدرة البنك 
على رد أي من تلك الشيكات، ولا يحق لأي من العميل أو حامل البطاقة مطالبة 

البنك بأية مطالبات أو تعويضات في هذا الخصوص؛ و 

البطاقة لا يتم قيدها بالحساب إلا بعد  ج. الشيكات المودعة للتحصيل من خلال 
تمام تحصيل قيمتها من البنوك المسحوب عليها تلك الشيكات؛ و

د. يحتفظ البنك بالحق في تصحيح قيمة الشيك المودع المخلة من حامل البطاقة 
متى وجد خطأ بين المبلغ الموضح بالشيك المودع والبيانات التي أدخلها حامل 

البطاقة على أجهزة الإيداع الآلي؛ و

الشروط
والأحكام



الرسوم 
والعمولات

الرسومأنواع	الخدمات	/	الطلبات

50 ر.قرسوم إصدار البطاقة

50 ر.قرسوم تجديد البطاقة

50 ر.قرسوم إستبدال البطاقة

۱۰ ر.قإعادة إصدار الرقم السري للبطاقة

غير متاحالبطاقة غير المستلمة لأكثر من شهر

الإيداع النقدي والشيكات
(في أجهزة الإيداع الآلي للبنك الأهلي)

مجانًا

مجاناًإشعارات الرسائل النصية القصيرة

غير متاحكشف حساب مصغر من خلال أجهزة الصراف الآلي

غير متاح الإستفسار عن الرصيد من خلال أجهزة الصراف الآلي 

الشركات
المتناهية
الصغر

الشركات
 المتوسطة
والصغيرة

الشركات
الكبيرة

الوصف

2 بطاقة 3 بطاقات 5 بطاقات الحد الأقصى لعدد البطاقات للشركة 
الواحدة

2 معاملة 5 معاملة ۱۰ معاملة السقف اليومي لعدد مرات الإيداع 
النقدي (لكل بطاقة)

۲۰ معاملة 5۰ معاملة  ۱۰۰
معاملة

السقف الشهري لعدد مرات الإيداع 
النقدي (لكل بطاقة)

2۰٬۰۰۰ ر.ق. ۳۰٬۰۰۰ ر.ق.  5۰٬۰۰۰
ر.ق.

الحد الأقصى للإيداع النقدي 
للمعاملة الواحدة (لكل بطاقة)

2۰٬۰۰۰ ر.ق. 5۰٬۰۰۰ ر.ق.  ۱۰۰٬۰۰۰
ر.ق.

الحد الأقصى للإيداع النقدي اليومي 
(لكل بطاقة)

5۰٬۰۰۰ ر.ق.  ۲5۰٬۰۰۰
ر.ق.

۱ مليون 
ر.ق.

الحد الأقصى للإيداع النقدي 
الشهري (لكل بطاقة)

لا ينطبق لا ينطبق لا ينطبق الحد الأقصى للمعاملات الشراء 
اليومي (لكل بطاقة)

لا ينطبق لا ينطبق لا ينطبق الحد الأقصى للمعاملات الشراء 
الشهري (لكل بطاقة)

عدد	السنوات خصائص	البطاقة 

5 سنوات صلاحية البطاقة

ملاحظة: تتوقف البطاقة في حالة انتهاء صلاحية بيانات ومستندات »اعرف 
عميلك« للحساب أو لحامل البطاقة.

الرسوم	والعمولات

سقوف	البطاقة	والحدود	القصوى	للإستخدام	

انتهاء	الصلاحية	للبطاقات



 بطاقات الإيداع
للشركات

الشروط والأحكام،
 حدود الإستخدام

والرسوم والعمولات


